
Beste dorpsgenoten,
‘Wie van ver komt, kan veel verhalen’, maar wie oud is 
kan dat ook! Piet Bosselaar neemt ons mee naar vroeger. 
Naar de tijd van klederdracht en zigeuners, kronkelpaad-
jes en trambaan. Tijden veranderen, de tram rijdt hier 
niet meer en spijkerbroeken vormen de nieuwe dracht. 
Ook Amicitia verandert door de tijd. Van het Dorpsplein 
naar de Agathastraat, van jaren 70 (met lekkages) naar 
eigentijds (met zonnepanelen).
De Agatha Courant digitaal ontvangen? Mail de redactie. 

Van de dorpsraad

Wat is dat mooi om te zien! De hele maand januari was er 
weinig tot geen activiteit te bespeuren in de bouw van het 
nieuwe Amicitia. We begonnen ons al zorgen te maken 
dat de einddatum niet gehaald zou worden. Bij navraag 
bleek dat bepaalde belangrijke materialen nog niet te 
leveren waren en dus werd besloten de bouw even stil te 
leggen.
Moet je nu zien: binnen de kortste tijd staat er een gebouw 
waarbij de contouren duidelijk zichtbaar zijn. De aan-
nemer heeft de oorspronkelijke planning omgegooid en 
heeft toch de hoop uitgesproken om de deadline te halen. 
We hopen met z’n allen dat dit gaat lukken al was het 
alleen al om de omwonenden niet langer te vermoeien 
met de bouwwerkzaamheden. 
Er worden zo’n 120 elementen aangevoerd die in korte 
tijd op z’n plaats gezet en gelegd worden.
Prachtig om te zien.
Als dorpsraad zijn we heel tevreden over de bouw en 
kunnen haast niet wachten op de ingebruikname. 
Het dorp krijgt wel een heel ander aanzicht en dat zal 
nog meer het geval zijn als de speeltuin ingericht gaat 
worden.
We hopen dat jong en oud met veel tevredenheid straks 
de faciliteiten gaan benutten. Zojuist ben ik terug van het 
uitkiezen van een biljarttafel voor het nieuwe gebouw. We 
hebben samen met de Soos een mooie gezien en wachten 
met spanning af of deze ook geplaatst gaat worden.

Ondertussen is de inschrijving voor Bouwlust 3 ook afge-
sloten en zijn de percelen op het moment van schrijven 
op één na bezet. Waarschijnlijk zullen er meerdere een 
optie hebben voor een bepaald perceel. In dat geval zal er 
geloot moeten worden.
Ook bestaat er belangstelling voor kleinere woningen 
voor senioren (zg. levensloopbestendige huizen). Het 
blijkt dat de belangstelling groter is dan het aanbod. In 
Bouwlust III komt een rijtje met vijf levensloopbesten-
dige sociale huurwoningen. Deze zullen met voorrang 
aan de doelgroep senioren met kernbinding worden toe-
gewezen. Geïnteresseerden kunnen zich bij Zeeuwland 
melden. Voor de gymzaal-locatie zijn nog geen specifieke 
plannen. Tijdens de raadsvergadering over Bouwlust III 
bleek ook een duidelijke behoefte aan starterswoningen 
voor de gymzaallocatie.  
Ik raad de mensen (senioren) aan die belangstelling heb-
ben voor zo’n woning zich te melden bij de gemeente en 
bij Zeeuwland. De dorpsraad heeft in ieder geval kenbaar 
gemaakt bij de gemeente dat die belangstelling er terdege 
is. 

Verder kunnen we melden dat de website van de dorps-
raad vernieuwd is. Hij is nu ook makkelijker toegankelijk 
voor mobiele telefoons. Wij proberen de site zo actueel 
mogelijk te maken. Kijkt u zeker ernaar voor nieuws. 
Heel actuele onderwerpen of tips worden ook via “ditjes 
en datjes” app bekendgemaakt.

Ik raad ook aan om zich aan te melden voor de wekelijkse 
nieuwsbrief van de gemeente. Zie hiervoor de site van 
de gemeente Veere. Ook de app “Mijn gemeente” is zeer 
handig om te waarschuwen als er iets in uw buurt niet in 
orde is. U krijgt spoedig reactie op uw melding!!

Zoals u weet gaat de skatebaan verdwijnen. We zijn 
bezig met het onderhandelen over een eventueel alter-
natief en/of andere locatie. Dat laatste is uitermate lastig 
omdat er maar één plaats hiervoor geschikt is en die ligt 
behoorlijk afgelegen. Ook Welzijn Veere en Jeugdraad 
worden betrokken in het overleg. U wordt op de hoogte 
gehouden!

De nieuwe burgemeester komt op 21 februari kennis 
maken met ons dorp. We zullen haar rondleiden langs 
markante plaatsen, zodat zij een goede indruk krijgt van 
ons dorp. De kennismaking duurt maar anderhalf uur. 
We kunnen dus niet uitputtend ingaan op allerlei zaken.

Gemeld moet worden dat er veel belangstelling bestond 
voor de presentatie van een mogelijke rondweg rond 
Aagtekerke. 
Duidelijk werd dat inspraak hierover op prijs gesteld wordt 
en dat u zich hiervoor kunt opgeven bij de gemeente. We 
zitten nu in de beginfase en er is nog niets vastgelegd. 

Hans Nonnekes

Grafmonument Dorpskerk
Alweer bijna 9 maanden geleden hebben we via deze 
krant informatie gevraagd aan u over het epitaaf in de 
dorpskerk van Aagtekerke.
Helaas hebben we niet heel veel reactie mogen ontvan-
gen. Mocht u toch nog iets weten dan kunt u dit nog altijd 
doorgeven aan het College van Kerkrentmeesters Protes-
tantse Gemeente Aagtekerke-Domburg via mail PKAD.
kerkrentmeesters@zeelandnet.nl of telefoon 06-42140381 
of 06-23568256.

Naar aanleiding van de adviezen van mijn docent, 
John van den Heuvel, was er bezorgdheid over de hui-
dige onderhoudsstaat van het epitaaf. Om deze reden 
heeft het college van Kerkrentmeesters een commissie 
opgericht voor het onderzoeken van de noodzaak en 
het voorbereiden van een eventuele restauratie van het 
epitaaf.
De commissie heeft contact opgenomen met Suzanne 
de Kanter, beleidsmedewerker Cultureel Erfgoed van de 
gemeente Veere, omdat we graag advies willen over een 
stappenplan voor een eventuele restauratie.
Zij heeft contact opgenomen met de heer Tolboom, 
natuursteenspecialist en mevrouw Hille, consulent 
bouwkunde, beiden werkzaam bij de Rijksdienst voor 
Cultureel Erfgoed voor een overleg en advies ter plaatse.
Tijdens het bezoek van de medewerkers van de Rijks-
dienst voor Cultureel Erfgoed op 24 november jl. gaven 
zij aan hoe bijzonder het is dat zo’n monument in een 
kleine dorpskerk als Aagtekerke hangt. 
We hebben het epitaaf gezamenlijk bekeken en als com-
missie de geschiedenis en gedachten over een eventuele 
benodigde restauratie toegelicht. 
Vervolgens hebben zij advies gegeven om verdere stap-
pen te zetten voor het onderzoeken van de noodzaak 
voor een eventuele restauratie of werkzaamheden voor 
onderhoud. 

 

Op 6 januari heb ik met mijn voormalig docent John van 
den Heuvel en zijn broer René een opname van de gebre-
ken van het epitaaf uitgevoerd. Tijdens deze opname zijn 
alle losse onderdelen, losse hechtingen, scheuren en ver-
kleuringen genoteerd en aangegeven op tekening, zodat 
we een compleet beeld hebben van de exacte staat van 
het epitaaf.

Op dit moment wordt dit verwerkt in een rapport en 
is er offerte opgevraagd voor het uitvoeren van een 
zoutenonderzoek.  

Tjirke Roelofs-Blaas 

Oproepje
Wil je graag (beginnen met) hardlopen, maar heb je geen 
zin om dat alleen te doen? Samuel Jobse loopt elke maan-
dagavond met een groepje. Zij zouden het leuk vinden 
als jij ook mee zou lopen! Tempo en afstand uiteraard in 
overleg.
We verzamelen om 20.00 uur aan het begin van het Kalf-
hoeksepad. Welkom!

Multifunctionele Accommodatie (MFA)
De gemeente aan het woord over de stand van zaken 
omtrent de MFA: 

De bouw van MFA Aagtekerke is september 2022 
gestart. 
“Het plaatsen van de houten gevel- en dakelementen zou 
eind 2022 starten maar door leveringsproblemen van het 
hout kon dit helaas pas februari 2023 starten. Nu alle ele-
menten geleverd zijn, is het gebouw in rap tempo opge-
bouwd. Samen met de aannemer wordt gekeken of de 
vertraging in de planning in de afbouwfase kan worden 
ingehaald. 
Achter de schermen wordt er ook met de werkgroep hard 
gewerkt. Zo zijn de definitieve kleuren en materialen van 
de afwerkingen met de werkgroep vastgesteld, is er een 
ontwerp voor de licht- en geluidsinstallatie uitgewerkt, 
wordt samen met de architect het interieurplan opgesteld 
voor het vaste interieur, de losse meubels en is er een pas-
send biljart gevonden dat aan alle wensen voldoet. 

Ook voor de buitenruimte is de voorbereiding gestart. 
Samen met de speeltuinvereniging wordt de verhuizing 
van de bestaande en plaatsing van de nieuwe speeltoe-
stellen voorbereid.”
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Wat is er zoal te doen

Crea-café
Iedere donderdagmiddag is iedereen van harte wel-
kom in café Kodde, van 13.30 tot 15.30 uur. 
Niet creatief? Ook dan ben je van harte welkom 
voor een praatje en een kopje koffie. Opgeven is niet 
nodig, loop gewoon binnen.

Verkooproute
Zaterdag 25 maart organiseert de vrouwenvereni-
ging van de Gereformeerde Gemeente weer een  
verkooproute in het dorp. Dit jaar gaat de opbrengst 
naar mensen met een beperking in Oekraïne, de 
Evangelisatie, Nigeria en de Westbank.

Koningsdag
27 april is het weer Koningsdag. De Oranjevereni-
ging organiseert op het Dorpsplein weer kinder- 
spelen én 6-kamp.  Het programma met daarop de 
tijden wordt nog bekendgemaakt. 

Rommelmarkt
10 juni organiseert de ZWO weer een rommelmarkt 
op het Dorpsplein. Heb je al spullen voor de rom-
melmarkt? Deze kun je iedere laatste zaterdag van 
maand, tussen 11.00-12.00 uur, afgeven bij de schuur 
aan de Schoolstraat.

Baloredag
Hou je van oude tractoren, auto’s en brommers? 
24 juni kun je deze tussen 11.00 en 17.00 uur bekijken 
in de wei van fam. Francke aan de Pekelingseweg. 
Toegang is gratis.

Aanvulling op de Courant van juni 2022
Kees Joosse heeft een aanvulling gegeven op de Courant 
van juni 2022 waarin we burgemeester Bosselaar en bur-
gemeester Geuze noemden, want dit zijn niet de enige 
burgemeesters van Aagtekerke geweest. 
De volgende heren zijn vanaf 1811 burgemeester geweest: 
- L. Verhage, benoemd op 15 december 1812
- K. Maljaars, benoemd op 28 december 1831
- J. de Visser, benoemd op 22 december 1853
- J. Peper, benoemd op 1 maar 1878
- Joh. de Visser, benoemd op 9 juli 1903

Bedankt voor je reactie, Kees!

Wie heeft informatie?
Hannie Bosselaar mailde de redactie. Ze heeft boven-
staande foto gekregen van José Slotman. José’s moe-
der heet met haar meisjesnaam De Keijzer. Familie De 
Keijzer had een tijdje een handelsonderneming en zaak 
in radio en elektra in, waarschijnlijk, Middelburg. Toen 
woonden ze op de Loskade (nr??). De familie was tijdens 
de oorlog geëvacueerd naar Roos en Doorn in Bigge-
kerke. In Biggekerke is ook een Roos en Doorn.
José Slotman dacht dat haar moeder destijds op de boer-
derij van Kees en Hannie Bosselaar verbleef. De foto moet 
in Aagtekerke zijn, Kees dacht misschien in de School-
straat. Eén meisje op die foto heet dus De Keijzer.
Wie weet er meer van familie De Keijzer? En wie weet 
wie de meisjes op de foto zijn? Alle informatie is welkom! 
Reacties kunnen naar de redactie gemaild worden.

Over vroeger
Op een druiligere zaterdagmiddag in november klop 
ik aan bij Piet Bosselaar. Hij zou meer weten over een 
eventuele berg, waar het Bergwegje haar naam aan zou 
danken. Piet is in de negentig en woont al zijn hele leven 
aan het Bergwegje; de uitgelezen persoon om mij meer te 
kunnen vertellen over vroeger.
Zoals in veel oude huizen – Piets huis dateert uit 1820, 
vertelt hij me - deelt ook hier een lange gang het huis in 
tweeën. Ik herinner me dat ook zo bij het huis van opa 
en oma Francke. Daar was links van de gang de keuken, 
rechts de woonkamer en aan het eind een aangebouwd 
hokje met een douche.

Op de kaart van 1918 lijkt een berg te staan in het Bergwegje, vlakbij de kruising met de trambaan.

Piets woonkamer, aan het eind van de gang links, oogt 
als een museum. Tegeltjes met daarop geschilderde tafe-
relen, gedecoreerd met bloemranden, alles in een licht 
paarse kleur, bedekken drie wanden van de kamer. Boven 
de schouw een schildering van een toren met daarvoor 
water en zeilbootjes. “Veere?” vraag ik. Piet vertelt dat 
het waarschijnlijk een tafereel is van Leidens Ontzet, dat 
heeft dominee Moens hem eens verteld. Aan weerskanten 
van de schouw pronkt een geschilderd vogelkooitje met 
een kanarie erin.
Met een vaatdoekje veegt Piet het plastic zeiltje op de 
eettafel schoon, alvorens hij er twee boeken op uitstalt. 
Een groot boek met losse prenten van Zeeland en een 
fotoboek van Walcheren in 1943-1944, gevonden op een 
rommelmarkt. De Agatha Courant fungeert als boeken-
legger bij een foto van Aagtekerke. Het Bergwegje staat 
erop en Piet wijst de oude route van de trambaan aan. 
Stoomtram Walcheren N.V. heeft van 1906 tot en met 
1937 twee tramlijnen geëxploiteerd: Middelburg-Dom-
burg en Koudekerke-Vlissingen. De rails liggen er niet 
meer, maar op de foto zijn de afdrukken van de tram-
baan van de Westhoek naar Domburg nog goed te 
onderscheiden. Met een vergrootglas zoekt Piet naar 
een kronkelpaadje grenzend aan de zuidkant van het 
Bergwegje. “Daar”, meent hij zich te herinneren, “lag 
de berg.” Maar ondanks Piets hoge leeftijd, heeft hij de 
berg zelf nooit gezien. “Toen ik jong was, was het nog 
maar een hoop grond van hooguit 2 meter. Ik meen dat 
de grond van de berg gebruikt is om de sprink in het dorp 
te dempen. De sprink die voor de schuitvaart gebruikt 
werd.” Dat verhaal fascineert me. Veel dorpen hebben een 
Schuitvlotstraat, Aagtekerke niet. Hoe zat dat dan met 
die schuitvaart? 
In Agatha Courant nr. 6 staat het verhaal van Jo Maljaars 
over de melkbussen op het vlotje bij de molen, maar een 
officiële schuitvaart? Piet kan me er niet veel meer over 
vertellen, dat was voor zijn tijd, daarom besluit ik dat 
later op te gaan zoeken.
“Hier,” wijst Piet, “hier lijkt dat kronkelpaadje te lopen.” 
Ik volg zijn vinger en zie een inderdaad een kleurveran-
dering in de foto dat een paadje zou kunnen zijn. Terwijl 
Piet de foto voor me kopieert, kijk ik de kamer verder 
rond. De vierde wand is bedekt met hout, met daarin 
bedsteedeuren en een ingebouwd pronkkastje met ser-
vies, aan de raamkant staat een authentieke hoekkast. 
Alles in diezelfde lichtpaarse kleur. Ik kan me geen toe-
passelijkere entourage bedenken om verhalen over vroe-
ger te horen. Bij zijn kopieermachine in de hoek vertelt 
Piet over de Westkapelse meid van zijn overgrootvader, 
die in een hoepelrok liep. ‘‘Ze vertelde dat na een dag 
werken die keuzen (rokken) zo’n pijn deden rond haar 
middel, dat ze met opgetrokken keuzen over de paadjes 
naar huis liep. Maar in de winter kon je wel mooi een 
stoof met kooltjes onder je hoepel schuiven. De ‘aere-
beiers’ droegen drie lagen kleding, ook op eête daegen, 
maar dat was goed, zei men, dan zweet je de kwade 
dampen eruit.” 
Vrouwen op het platteland droegen rond 1800 - net als 
burgervrouwen uit de stad - een combinatie van jak, 
halsdoek, beuk en een groot aantal wijduitstaande keu-
zen. Dat moet die hoepelrok zijn, waar Piet over ver-
telt. “Elke zomer streken er ook zigeuners neer hier in 
de buurt. Zij deden iets met metaal, ketels lappen mis-
schien,” denkt Piet.
Nu het Bergwegje verklaard is, ben ik tot slot nog 
benieuwd of Piet me ook wat kan vertellen over de 
Oude Grintweg. “Weet je waar dat ‘oud’ vandaan komt, 
bij de Oude Grintweg?” Piet: “Vroeger was dat gewoon 
de Grintweg en die liep door tot voorbij het kloos-
ter. Van de toenmalige Grintweg is nu nog een klein 
stukje over, dat nagenoeg hetzelfde loopt als vroeger. 
Dat kleine stukje is omgedoopt tot Oude Grintweg en 
de rest is Kloosterweg geworden.” Later lees ik dat de 
Grintweg in 1863 als eerste verharde weg in Aagtekerke 
is aangelegd. 
Terwijl ik mijn jas aantrek, wijst Piet me nog op een schil-
dering boven de deur. Een boerderijtafereel, dat hier, wat 
mij betreft, beter past dan Leidens Ontzet.

Barbara
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